《上一篇/Previous Article|本期目录/Table of Contents|下一篇/Next Article»

[1] 谭群, 陈康宁, 史树贵, 等. DSA检测2 810例缺血性脑血管病患者脑血管狭窄分布及其危险因素研究[J]. 第三军医大学学报, 2014, 36(05): 499-502.

Tan Qun, Chen Kangning, Shi Shugui, et al. Distribution and risk factors of cerebrovascular stenosis in ischemic cerebrovascular disease: a report of 2 810 cases by digital subtraction angiography[J]. J Third Mil Med Univ, 2014, 36(05): 499-502.

点击复制

DSA检测2 810例缺血性脑血管病患者脑血管狭窄分研究(PDF) 分享到:

《第三军医大学学报》[ISSN:1000-5404/CN:51-1095/R] 卷: 36 期数: 2014年第05期 页码: 499-502 栏目: 论著 出版日期: 2014-03-15

Title: Distribution and risk factors of cerebrovascular stenosis in ischemic

cerebrovascular disease: a report of 2 810 cases by digital subtraction

angiography

作者: 谭群, 陈康宁; 史树贵; 周振华; 李光建; 刘渠; 谢首佳

第三军医大学西南医院神经内科

Author(s): Tan Qun; Chen Kangning; Shi Shugui; Zhou Zhenhua; Li Guangjian; Liu

Qu; Xie Shoujia

Department of Neurology, Southwest Hospital, Third Military Medical University,

Chongqing, 400038, China

关键词: 缺血性脑血管病; 脑血管狭窄; DSA; 危险因素

Keywords: ischemic cerebrovascular disease; cerebrovascular stenosis; digital subtraction

angiography; risk factors

分类号: R195.4; R743.31; R814.43

文献标志码: A

摘要: 目的 观察DSA检查的2 810例缺血性脑血管病患者的脑血管狭窄分布特征,探讨脑动

脉狭窄的危险因素。 方法 回顾性分析本科2003年1月至2012年12月DSA检查的2810例缺血性脑血管病患者的颅内外血管狭窄情况。狭窄程度分为轻度<50%、中度50%~69%、重度>69%~99%和闭塞100%。收集传统动脉粥样硬化的相关危险因素进行分析。 结果 颅内血管狭窄占30.90%,颅外血管狭窄占69.10%,不同年龄组的脑动脉狭窄的分布明显不同(P<0.05);前循环病变占81.19%,后循环病变占18.81%,两组比较无统计学差异(P=0.403);高龄、男性、吸烟、饮酒、高血压、糖尿病和高血脂患者脑血管狭窄发生率明显高于无狭窄组(P<0.05),高龄、吸烟患者颅外血管狭窄率明显高于颅内血管(P<0.05)。 结论 颅外血管狭窄的发生率明显高于颅内血管;高龄、男性、吸烟、饮酒、高血压、糖尿病和高血脂是脑血管狭窄的危险因素,高

龄、吸烟是颅外血管狭窄的危险因素。

Abstract: Objective To retrospectively analyze the digital subtraction angiography

导航/NAVIGATE

本期目录/Table of Contents

下一篇/Next Article

上一篇/Previous Article

工具/TOOLS

引用本文的文章/References

下载 PDF/Download PDF(436KB)

立即打印本文/Print Now

查看/发表评论/Comments

导出

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed 78

全文下载/Downloads 46

评论/Comments

RSS XML

(DSA) findings of distribution of cerebrovascular stenosis in 2 810 cases with ischemic cerebrovascular disease, and to determine the risk factors of cerebral Methods A total of 2 810 patients with ischemic artery stenosis. cerebrovascular disease undergoing DSA in our department from January 2003 to December 2012 were enrolled in this study. DSA results were collected to analyze the intracranial and extracranial stenosis. The extents of stenoses were categorized as mild (<50%), moderate (50% to 69%), severe (>69% to 99%), and occluded. Conventional atherosclerotic risk factors were collected and analyzed. Results Among this cohort of patients, intracranial vascular stenosis accounted for 30.90%, while extracranial artery stenosis for 69.10%. The distribution of cerebral artery stenosis was significantly different in different age groups (P<0.05). Anterior circulation lesions accounted for 81.19%, and posterior circulation disease for 18.81%. There was significant difference in the extent of stenosis between the anterior and posterior circulation lesions (P=0.403). The prevalence of cerebral vascular stenosis was significantly higher in those with advanced age, male gender, smoking, alcohol consumption, hypertension, diabetes and hyperlipidemia (P<0.05). Advanced age and smoking patients had significantly narrower extracranial stenosis than intracranial vessels (P<0.05). The prevalence of extracranial stenosis is significantly higher Conclusion than the intracranial stenosis in these patients. Advanced age, male, smoking, alcohol, hypertension, diabetes and hyperlipidemia are risk factors for cerebral vascular stenosis. Advanced age and smoking are risk factors for extracranial stenosis.

参考文献/REFERENCES:

谭群, 陈康宁, 史树贵, 等. DSA检测2 810例缺血性脑血管病患者脑血管狭窄分布及其危险因素研究[J].第三军医大学学报,2014,36(5):499-502.

相似文献/REFERENCES:

[1]成勇,李朝武,涂明义,等.颈动脉斑块类型与MMP-9的相关性研究[J].第三军医大学学报,2007,29(18):1812. CHENG Yong,LI Chao-wu,TU Ming-yi,et al.Relationship between MMP-9 and different types of carotid plaque[J].J Third Mil Med Univ,2007,29(05):1812.

[2]张垚,潘登,薛钋,等.双水平正压通气治疗阻塞型睡眠呼吸暂停综合征合并缺血性脑血管病[J].第三军医大学学报,2008,30 (17):1673.

[3]岳阳,郑健,刘勇,等.缺血性脑血管病患者记忆障碍特点的研究[J].第三军医大学学报,2006,28(17):1807.

[4]张艳玲,迟路湘,陈康宁,等.数字减影血管造影下Willis动脉环变异与缺血性脑血管病的关系[J].第三军医大学学报,2005,27 (05):417.